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Vážení kolegové, kolegyně, 
kluci a holky!

Je konec června a blíží se čas prázdnin.
Končící školní rok nám přinesl mnoho
nového.

Především to byl rok 1. ročníku
Sportovní ligy základních škol. Tisíce
z vás, kluků a holek, se zapojily do
soutěží v šesti sportech a ti nejlepší
soutěžili o Pohár ministra. Finálová
kola přinesla nejen dramatická

soutěžní klání, ale i setkání se zajímavými sportovci a osobnostmi
sportovního prostředí. Povedený první ročník zaujal samotné
účastníky soutěží, stejně jako organizátory, kteří věří, že tento
sportovní projekt bude pokračovat i dalším ročníkem.

Kromě soutěží sportovní ligy proběhly tisíce sportovních soutěží
a turnajů od školních kol až po republiková finále. Umožnily
desetitisícům dětí zapojit se do sportovních aktivit a porovnat
svoji výkonnost. Mnozí z nich měli také jedinečnou příležitost se
zúčastnit i světových soutěží a poznat zajímavé země.

Organizování sportovních aktivit na školách je velká zásluha
učitelů tělesné výchovy a všech, kteří se na ní podílejí. Za tuto
práci, stejně jako za organizaci sportovních soutěží všech úrovní
bych vám chtěl jménem svým i jménem Výkonného výboru
Asociace školních sportovních klubů poděkovat. 

Závěrem mi dovolte, abych vám všem popřál krásné, pohodové
prázdniny plné sportu a pohybu.  

Luboš Straka
viceprezident AŠSK ČR
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Filip Jícha
Narozen: 19. dubna 1982 v Plzni
Výška / váha: 201 cm / 103 kg
Házená: levá spojka, číslo dresu 39
Kluby: Starý Plzenec, Slavia Plzeň,
Kovopetrol Plzeň, Dukla Praha, St. Otmar
St. Gallen (Švýc.), TBV Lemgo (Něm.), Al
Ahli Jeddah (Saúd. Arábie), Al Ahli Sport
Club (Katar), THW Kiel
Úspěchy: Nejlepší házenkář světa 2010, 
2x vítěz Ligy mistrů, 4x vítěz německé
bundesligy a Německého poháru, 2x vítěz
Supercupu, 1x vítěz Champions Trophy,
MS klubů a Poháru EHF.

A ten gól?
Nevím, jestli byl první, ale jeden z prvních ur-
čitě. Bylo mi šest sedm, běžel jsem do trháku
z pravé strany, a dal gól na tom našem plze-
neckém hřišti. Betonovém. První asi nebyl,
ale nechal ve mně stopu. Tehdy jsem moc
gólů nedával. (smích)

Říkáš betonové hřiště, to muselo hodně
bolet...
Byli jsme omlácení, jenže nikdo si nestěžoval,
nenaříkal. Prostě nás to bavilo. Představa, že
je dětské hřiště betonové, je dneska šílená.
I když vedle ve vesnici měli antuku, tak pro
nás byl beton naprosto přirozený. A myslím,
že mi to neuškodilo.

Čím tě házená tak uchvátila?
Byla jiná. Všichni byli zvyklí na fotbal, možná
hokej. Když jsem jako starší přestoupil do
Plzně, tak mě uchvátila týmovostí. Dokázal

Z
e Starého Plzence vylétl jako kometa
až mezi hvězdy tohoto tvrdého
sportu. V roce 2010 se stal dokonce
nejlepším házenkářem světa. Sice ne-

patřil mezi nejpilnější žáčky, ale věděl, že při-
nejmenším maturitu musí udělat. A teď pře-
mýšlí i o vysoké...

Filipe, pamatuješ si na první dny ve
škole?
Ježíši, tak to vůbec. Zato mám v paměti
školku, protože mamka dělala učitelku. A já
začal chodit brzo, takže se mi předškolní věk
trochu protáhl. (smích)

A ta škola?
Já měl v hlavě jenom sport, potřeboval jsem
vybít energii. Nemusel jsem se moc učit, sta-
čilo mi dávat pozor a mohl jsem po škole běhat
venku. Tak vypadal můj studijní život. Ale i teď
se rád učím novým věcem.

Měl jsi oblíbené předměty?
Chodil jsem do sportovní třídy, měli jsme
denně dvě hodiny sportu. Ale jinak mě na zá-
kladce bavila fyzika.

Nosil jsi domů koule?
Nosil. V matematice jsem byl jak namalova-
nej. Já byl lump. Nikdy jsem sice nedostal
dvojku z chování, ale několikrát jsem postával
před branami. Když jsem dostal ředitelskou
důtku, tak jsem musel přibrzdit. Pokavad
jsem prospíval průměrně, měl jsem doma po-
hodu. Na štěstí mě podporovali rodiče,
mamce jsem slíbil, že maturitu udělám. Po-
slední rok jsem měl profesionální smlouvu
a individuální plán, ale slib jsem dodržel.

Ty jsi hrál za Duklu, ale školu jsi dodělá-
val v Plzni. Zvládal jsi přejezdy?
Musím poděkovat všem, kteří při mě stáli.
Ten poslední rok byl těžký. Osmnáctiletý kluk
má jiné priority. Je mi líto, že jsem nevyužil
ty tři roky v Praze ke studiu na vysoké. To mě
napadlo až ve Švýcarsku, jenže jsem dostal
nabídku z bundesligy a byla to pro mě uza-
vřená kapitola. Poslední dobou o studiu pře-
mýšlím.

Ze světového házenkáře se stane štu-
dák?
Nejde to vyloučit. Koukal jsem se na nějaké
školy, které by mi rozšířily obzory. Spor-
tovní marketink by mě bavil a naplňoval.
Nejspíš bych studoval v Německu na baka-
láře. Ne kvůli titulu, chci se něco naučit, na-
brat vědomosti, které bych mohl po kariéře
využít. Ale mám rodinu, dvě děti a musím se
o ně starat.

Takže tě škola stejně čeká.
Jasně, až budu pomáhat s úkoly, všechno si
zopakuju. Dcerka jde v září do školy.

Školu už máš dávno za sebou, ale háze-
nou hraješ pořád. Jak si se k ní vůbec do-
stal?
Vcelku jednoduše. Sto metrů od našeho bytu
bylo házenkářské hřiště. Tam jsem v před-
školním věku trávil veškerý volný čas. Mastili
jsme tam házenou, fotbal, hokejbal. Ale há-
zená mi tam přirostla k srdci.
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NA DOSTŘEL 
DVOJKY Z CHOVÁNÍ
Kde se rodí talenty? Kdekoliv. Třeba na betonovém plácku.
Házenkář FILIP JÍCHA je toho příkladem. 

H V Ě Z D A
Na svůj první gól si asi nemůžeš pamato-
vat, že?
No, nevím přesně. Rozhodně si pamatuju na
své začátky. Nešlo mi to, protože jsem byl
o hodně mladší. Byl jsem podržtaška z pra-
vého křídla. V týmu byl můj o tři roky starší
bratranec – levá spojka, střelec. Hrozně mu
to šlo, takže byl můj velký vzor.

Vždy se
snažím o to, abych

po zápase domů
odjížděl s dobrým
pocitem. Tenhle

pocit je mým
měřítkem

„

“Nacvičené signály
V Kielu jich mají tak sto, kdo si
nepamatuje, propadává. Špičková házená
je o nacvičených akcích, signálech. 
Filip k tomu dodává: „Moderní házená je
o snoubení individuální nespoutanosti
s přísným týmovým plánem. Musí se
přemýšlet o pět kroků dopředu.“

>>>

Dívky
1. ZŠ Pod Svatou horou, Příbram
2. ZŠ Vodárenská, Kladno
3. ZŠ Světlá nad Sázavou
4. ZŠ Okružní, Zlín
5. Gymnázium Na Vítězné pláni, Praha
6. ZŠ Metelkovo náměstí, Teplice

Chlapci
1. FZŠ Brdičkova, Praha
2. ZŠ Šluknovská, Česká Lípa
3. ZŠ Okružní, Zlín
4. ZŠ O. Nedbala, České Budějovice
5. ZŠ Týnská, Třebíč
6. Městské gymnázium a ZŠ Jirkov

3/2015 11

P
od vysokou volejbalovou sítí v tep-
lické hale na Stínadlech 29.-30.
května kralovali starší žáci Fa-
kultní ZŠ Brdičkova v Praze

a starší žákyně ze ZŠ Pod Svatou horou
v Příbrami. Oba týmy neztratily v turnaji
ani set a odvezly si zaslouženě tituly škol-
ních šampionů České republiky. 

V chlapecké kategorii připomínali Pra-
žané parní válec. Výborným servisem
a útokem, ale především výraznou výško-
vou převahou drtili jednoho soupeře za
druhým. K největším osobnostem patřili
Jan Svoboda, syn bývalého reprezentač-
ního trenéra, a smečař Matěj Koloušek, syn
extraligového hráče a českého legionáře.

„Bylo vidět, že Praha je už centralizované
sportovní středisko a že kluci, kteří jsou ve-
lice šikovní, už hrají určitým systémem.
Proto byl ten rozdíl tak patrný. Ani ostatní
týmy se však nemají za co stydět, samotná
účast ve 9nále je úspěchem,“ pochválil
účastníky volejbalový patron Sportovní
ligy a bývalý reprezentant Ondřej Hudeček.

Finálovým soupeřem děvčat Příbrami
byly žákyně ze ZŠ Vodárenská Kladno,
které na vrcholnou soutěž zvolily pozoru-
hodnou formu přípravy – přicestovaly do
Teplic rovnou ze školy v přírodě. Kouzlo
neporazitelnosti jim však vydrželo až do
závěrečného duelu.

„Před turnajem jsme si říkaly, že máme
na vítězství, ale nečekaly jsme snadné zá-
pasy. Na naší straně byl především dobrý
servis a hodně bodů jsme získávaly také
kvalitním útokem,“ komentovala hlavní
příbramské zbraně kapitánka a smečařka
týmu Karolína Nová. D

TEXT a FOTO IMA PRODUCTION
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ZÁVĚREČNÁ 
FINÁLE SERIÁLU
Sportovní liga základních škol o Pohár ministra školství
měla na přelomu května a června na severu Čech na programu
dvě poslední republiková 9nále. V Teplicích usilovala o prvenství
nejlepší družstva staršího žactva ve volejbalu, soutěže v atletice
pak byly k vidění o dva dny později v Jablonci nad Nisou.

S P O R T O V N Í  L I G A

SYNOVÉ VE STOPÁCH OTCŮ

www.sportovniligazs.cz/aktuality

>>>
Ceny předávali zástupkyně ředitelky pořádající školy ZŠ Maršovská Hana Žídková, sportovní ředitel
finále Jaroslav Bartoš, hráč SK Volejbal Ústí n.L. Jakub Salon a patron soutěže Ondřej Hudeček 

Hlavní partneři

Mediální partneři Partneři

Chcete, aby se psalo o vaší škole a vašem sportování?
Pořádáte nějakou akci, nebo jste se jiné zúčastnili?
Tak se nám ozvěte! Dáme o tom vědět ostatním.

www.assk.cz 

facebook.com/asskcr 
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ASOCIAČNÍ SNĚMOVÁNÍ 
Na Sněmu Asociace školních sportovních klubů ČR se v Praze
v pátek 15. května sešlo 78 delegátů. Bylo to nejvýznamnější
shromáždění učitelů tělocviku základních a středních škol, kteří
organizují sportovní činnost přímo na školách a následně
stovky soutěží a turnajů takřka ve všech sportovních disciplí-
nách. 

Delegáti zhodnotili činnost v uplynulém období a stanovili
strategii, aktivity a cíle svého snažení na příští dva roky. Nej-
důležitějšími body jednání sněmu bylo projednání a odsouhla-
sení nových stanov AŠSK a schválení nového organizačního
řádu. S novým Občanským zákoníkem se mění původní ob-
čanské sdružení na spolek, a proto je třeba učinit celou řadu
administrativních i organizačních opatření.

Více o Sněmu najdete v Aktualitách na webu asociace. D

NAVŠTIVTE ARCHIV ČÍSEL! 
Až bude na prázdninách „lejt jako z konve“ a vy samou nudou
nebudete vědět co dělat, tak vezměte tablet nebo chytrý telefon
a mrkněte se na net na stránky AŠSK. Tam v liště u odkazu „časopis
DO TOHO“ je šuplík „Archiv“ a pod ním všechny doposud vyšlá
čísla. Můžete si přečíst to, co vám uniklo, nebo si oživit to, co
jste už třeba zapomněli. D

LETEM ŠKOLNÍM SPORTOVNÍM SVĚTEM

TEXT KATEŘINA CHVOJKOVÁ, DRAHOMÍRA JIRÁKOVÁ, PETR KOCEK 

FOTO JIŘÍ OLIVA, archiv AŠSK

www.assk.cz 

BOULDERINGOVÝ POPRASK 
Poslední květnovou středu se pražská lezecká stěna Boulder Bar
stala dějištěm prvního ročníku boulderingového závodu pro středo-
školáky, zařazeného do série soutěží Poprask.

Závodu se zúčastnilo 30 studentů z pěti pražských gymnázií
a středních škol. Bylo pro ně připraveno celkem šest zbrusu nových
boulderů (závodních cest), na jejichž přelezení měli závodníci jednu
hodinu. Bouldery byly postavené tak, aby si zalezli skutečně
všichni, ovšem našly se i cesty, které opravdu prověřily sílu i tech-
niku závodníků, jak v kolmici, tak v převise. Díky tomu se soutěžící
v konečném pořadí krásně rozřadili, takže nakonec nedošlo ani na
superfinále.

Kategorii dívek suverénně ovládlo Gymnázium Na Vítězné pláni,
jehož studentky obsadily první tři místa, konkrétně Jindřiška Se-

merádová třetí příčku, Katka Hujová druhé místo a vítězkou se stala
Anna Vavříková.

Mezi kluky už to tak jednoznačné nebylo. Bronzovou příčku ob-
sadil Honza Tomíček z Gymnázia Arabská, stříbrný skončil Juraj
Kováčik z Gymnázia Na Vítězné pláni a zlato získal David Stehlík
z Gymnázia Jana Keplera.

Díky všem závodníkům za účast a skvělou atmosféru v průběhu
závodu a těšíme se na viděnou zase příští rok, třeba i s dalšími sou-
těžícími školami. D

www.boulder.cz 
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je dětské hřiště betonové, je dneska šílená.
I když vedle ve vesnici měli antuku, tak pro
nás byl beton naprosto přirozený. A myslím,
že mi to neuškodilo.

Čím tě házená tak uchvátila?
Byla jiná. Všichni byli zvyklí na fotbal, možná
hokej. Když jsem jako starší přestoupil do
Plzně, tak mě uchvátila týmovostí. Dokázal

Na svůj první gól si asi nemůžeš pamato-
vat, že?
No, nevím přesně. Rozhodně si pamatuju na
své začátky. Nešlo mi to, protože jsem byl
o hodně mladší. Byl jsem podržtaška z pra-
vého křídla. V týmu byl můj o tři roky starší
bratranec – levá spojka, střelec. Hrozně mu
to šlo, takže byl můj velký vzor.

>>>



jsem se za házenou hádat až za hrob, obhajo-
vat, že jde o nejlepší sport.

Hrál jsi za Duklu. Zažil jsi vojnu?
Já měl na vojnu dokonce nastoupit. Jenže
jsem dostal balonem do oka, vlastně do teď ne-
vidím na 45 procent levého oka dolů. Sice jsem
neviděl, ale ještě jsem odtrénoval. Což asi byla
největší chyba, něco mi tam prasklo, vylila se
mi tam krev. A já, profesionální sportovec,
který hrál za Duklu, dostal modrou knížku.

Máš dva metry, metrák živé váhy.
Vždycky jsi přečuhoval okolí?
Právě, že nikdy. Vyrostl jsem přes léto mezi
základkou a střední. Za pět měsíců jsem nah-
nal dvacet čísel. A taky jsem podle toho vypa-
dal. Problémy se zády, vlál jsem, měl tenoučké
nožičky. Přemýšlel jsem, kde ukrást svaly,
abych mohl hrát za muže. Tak jsem posiloval.

Dřel jsi tak, až ses stal nejlepším házen-
kářem světa. Jak se tohle poslouchá?
Upřímně? Je to úžasný pocit. Po přestupu do
Kielu jsem postupně převzal vůdčí roli, dejte
mi balon a já něco udělám. Ve finále Ligy
mistrů, nebo v přáteláku. Cítil jsem se skvěle.
A když pak vyhlásili kluka ze Starého Plzence,
z Česka, kde je házená okrajový sport, nejlep-
ším hráčem světa, to bylo něco.

Jak jsi to vzal?
Já se tak cítil, hrál jsem tak poslední dva roky.
Pro mě to byl normální den. Ale samozřejmě,
že mě tohle vítězství v anketě potěšilo, jde
o nejprestižnější trofej. Je menší zázrak, že
tohle dokázal kluk z Čech. Jistě, měl jsem sen
se dostat na takovou úroveň, ale nikdy bych
si to nedovolil vyslovit nahlas.

Čeho ještě chceš v házené dosáhnout?
Házená mě nebaví kvůli tomu, že bych chtěl
nějaké trofeje. Vždy já si splnil věci, o kterých

jsem ani nesnil. Najednou to přistávalo vedle
mě. Užívám si, že mohu hrát házenou na ta-
kové úrovni a v tak profesionálním prostředí.
To mě naplňuje. A baví. Jsem soutěživý typ,
tohle mi dodává pozitivní energii, těším se na
každý trénink, zápas. Toho se chci držet, jak
nejdéle to půjde.

Co pro tebe znamená národní mužstvo?
Na začátku kariéry jsem byl pyšný, že mohu
reprezentovat, obléknout triko se lvíčkem
bylo extrémně prestižní. Postupem času jsem
se měřil s top hráči světové házené, tak jsem
začal jezdit do repre s provinilým pocitem, že
jsem se dostal dál, než ostatní mohli nakouk-
nout. A chtěl jsem splácet dluh. Teď chci po-
moct současným trenérům rozpohybovat
dlouhý a těžký proces. Oni hráli na špičkové
úrovni a vidí házenou očima těch nejlepších.
A já je chci podpořit.

Působíš v Kielu, existuje něco víc, než
hrát házenou v Německu, kde se vypro-
dají desetitisícové haly? 
Německo má nejlepší ligu se vším možným.
Je to nejvíc, strop, co jsem mohl dokázat. To
zázemí, haly, divácká kulisa. Neskutečné.
O titul musíte bojovat. Ale kdybych neměl
působit v Kielu, tak bych zvolil Barcelonu
nebo Paříž.

Stýská se ti tam po rodině a kamará-
dech?
Ano i ne. Já jsem v Německu taky doma. Na-
rodily se nám tam obě děti, máme tam kama-
rády i mimo házenou. Koupili jsme si tam
dům, je nám tam dobře. Ale jsem Čech, a když
letím domů, cítím vzrušení, blížím se někam,
kde mám kořeny. Moje děti se těší dvakrát
tolik. Cítíme, že až skončí tahle etapa našeho
života, vrátíme se do Česka. Jsem ČECH
s velkými písmeny.

Jak se ti vůbec žije u moře v Kielu?
Bydlet blízko vody je jiné a u Baltského moře
dvojnásob. Místní lidé mají blízko k drsněj-
šímu způsobu života. Pokavad prší, jakože
tam minimálně mrholí pořád, nevadí jim to,
nálada se jim nemění podle počasí. Když
svítí slunce, jsou rozkvetlí, a i když lije, ne-
nadávají. Já si na to nikdy nezvyknu a brb-
lám.

Máš v Kielu hodně fanynek?
(smích) Ubývají mi. Je mi dvaatřicet a mám
dvě děti. Na tohle tam máme jiné teenagery.
Třeba Aron Palmarsson, jeho triko mají
všechny holky kolem dvaceti. Omdlévají,
když ho vidí. Do téhle skupiny hráčů, už bo-
hužel, nepatřím. To jsem si užil dřív. D

TEXT JAN UHLÍK

FOTO PAVEL LEBEDA / SPORT INVEST GROUP, chf.cz
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H V Ě Z D A

Krvavé ruce
„Když začneš hrát po dovolené nebo delší
pauze, máš na prstech pět puchýřů, které
se strhají do krve. To je slušná bolest, trvá
to tak týden,“ prozrazuje Filip.

>>>



U
ž jste o Hrách třetího tisíciletí sly-
šeli? Co že to je? Není to nic extra
složitého. Prozradím vám recept.
Vezmete několik aktivních, dobře

zavedených škol, do kterých je radost cho-
dit. Z každé školy se vezme kolektiv dětí,
ten řádně opláchnete, osušíte a pokrájíte.
Vzniklé části smícháte s částmi jiných ko-
lektivů. Vzniklé směsky vyšlete na víkend
do přírody a necháte je sportovat, tmelit
se a radovat. A jak to v Kempu Peruc do-
padlo?

Dík patří všem, kteří nám zorganizo-
vání celé akce umožnili (AŠSK ČR, ředitelé
škol) a především těm, kteří byli ochotní
tři dny s dětmi běhat po louce i v lese. Bez
lidí, kteří jdou do všech aktivit příkladně
aktivně, se naše HTT neobejdou. Z foto-
grafií je snad vidět, že jsme se nenudili
a všichni jsme si to v Peruci pořádně užili!

Soutěžilo se na lezecké stěně, v pálko-
vané, ringu, atletice, šátkované a na raf-
tech. Družstva však změřila síly i v noční
hře, orientačním tajném závodě, strate-
gické hře „Čísla“ a dokonce i v hereckých
schopnostech v rámci divadelního vystou-
pení.

Rozřazení do družstev proběhlo výbě-
rem lístečku na lezecké stěně. V jednom
družstvu se náhle ocitli jedničkáři, nej-
lepší sportovci, děti ze SVP s různými vý-

chovnými a výukovými problémy, i děti
mentálně či pohybově handicapované. 

Díky dospělákům - profesionálům se
vše podařilo zvládnout na jedničku. Však
jsme se také pravidelně scházeli a celou
akci pečlivě připravovali. Do kempu v Pe-
ruci jsme se jeli 2x podívat, vše domluvit
a porozhlédnout se po okolí. Peruc je sice
malá obec, ale historických zajímavostí je
zde maximum: Oldřichův dub, Boženina

studánka, místní zámek, vyhlídka na
České středohoří, zajímavá místa v býva-
lých lázních – studánka, mohyla… 

Žáci 6. až 9. ročníků ZŠ Libušín, ZŠ Klo-
buky, SVP Slaný a pořadatelské ZŠ Velvary
si odvezli nejen sportovní zážitky, nová
kamarádství, ale i mnoho znalostí a do-
vedností. D

TEXT a FOTO DAGMAR HUBÁČKOVÁ

P R O J E K T

VE STOPÁCH OLDŘICHA A BOŽENY 
Školní sportovní klub při ZŠ Velvary uspořádal v Peruci v lounském okrese
Hry třetího tisíciletí, které jsou jednou z nejúspěšnějších nesoutěžních forem 
činnosti AŠSK.



P
od vysokou volejbalovou sítí v tep-
lické hale na Stínadlech 29.-30.
května kralovali starší žáci Fa-
kultní ZŠ Brdičkova v Praze

a starší žákyně ze ZŠ Pod Svatou horou
v Příbrami. Oba týmy neztratily v turnaji
ani set a odvezly si zaslouženě tituly škol-
ních šampionů České republiky. 

V chlapecké kategorii připomínali Pra-
žané parní válec. Výborným servisem
a útokem, ale především výraznou výško-
vou převahou drtili jednoho soupeře za
druhým. K největším osobnostem patřili
Jan Svoboda, syn bývalého reprezentač-
ního trenéra, a smečař Matěj Koloušek, syn
extraligového hráče a českého legionáře.

„Bylo vidět, že Praha je už centralizované
sportovní středisko a že kluci, kteří jsou ve-
lice šikovní, už hrají určitým systémem.
Proto byl ten rozdíl tak patrný. Ani ostatní
týmy se však nemají za co stydět, samotná
účast ve finále je úspěchem,“ pochválil
účastníky volejbalový patron Sportovní
ligy a bývalý reprezentant Ondřej Hudeček.

Finálovým soupeřem děvčat Příbrami
byly žákyně ze ZŠ Vodárenská Kladno,
které na vrcholnou soutěž zvolily pozoru-
hodnou formu přípravy – přicestovaly do
Teplic rovnou ze školy v přírodě. Kouzlo
neporazitelnosti jim však vydrželo až do
závěrečného duelu.

„Před turnajem jsme si říkaly, že máme
na vítězství, ale nečekaly jsme snadné zá-
pasy. Na naší straně byl především dobrý
servis a hodně bodů jsme získávaly také
kvalitním útokem,“ komentovala hlavní
příbramské zbraně kapitánka a smečařka
týmu Karolína Nová. D

TEXT a FOTO IMA PRODUCTION
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ZÁVĚREČNÁ 
FINÁLE SERIÁLU
Sportovní liga základních škol o Pohár ministra školství
měla na přelomu května a června na severu Čech na programu
dvě poslední republiková finále. V Teplicích usilovala o prvenství
nejlepší družstva staršího žactva ve volejbalu, soutěže v atletice
pak byly k vidění o dva dny později v Jablonci nad Nisou.

S P O R T O V N Í  L I G A

SYNOVÉ VE STOPÁCH OTCŮ



Dívky
1. ZŠ Pod Svatou horou, Příbram
2. ZŠ Vodárenská, Kladno
3. ZŠ Světlá nad Sázavou
4. ZŠ Okružní, Zlín
5. Gymnázium Na Vítězné pláni, Praha
6. ZŠ Metelkovo náměstí, Teplice

Chlapci
1. FZŠ Brdičkova, Praha
2. ZŠ Šluknovská, Česká Lípa
3. ZŠ Okružní, Zlín
4. ZŠ O. Nedbala, České Budějovice
5. ZŠ Týnská, Třebíč
6. Městské gymnázium a ZŠ Jirkov
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Ceny předávali např. zástupkyně ředitelky pořádající školy ZŠ Maršovská Hana Žídková, sportovní
ředitel finále Jaroslav Bartoš, hráč SK Volejbal Ústí n.L. Jakub Salon a patron soutěže Ondřej



A
tletický stadion na Střelnici v Ja-
blonci nad Nisou zalilo 2. června
slunce. Postaralo se tak o dokona-
lou kulisu republikové finále 47.

ročníku Poháru Rozhlasu s Českou spoři-
telnou mladšího žactva a Sportovní ligy
základních škol o Pohár ministra školství
staršího žactva. V obou věkových katego-
riích se představilo 400 mladých závod-
níků. 

„Bylo vidět, že účastníci republikového
finále si závody užívají. Kluci na dálce však
říkali, že se bojí, protože fouká vítr. Tak
jsem je uklidňoval, že foukat přestane
a určitě to zvládnou,“ popisoval atmosféru
nejlepší český desetibojař a atletický pat-
ron Sportovní ligy ZŠ Adam Sebastian
Helcelet, jenž byl sám členem vítězného
„pohárového“ týmu ZŠ Skálova Turnov
v roce 2007.

Každé atletické družstvo tvořilo dva-
náct členů, kteří mohli nastoupit ve dvou
individuálních disciplínách a ve štafetě.
Na starší žáky a žákyně čekaly běh na 60
m, 1500/800 m, výška, dálka, vrh koulí 4
kg/3 kg a 4 x 60 m. 

„Na dráze a v sektorech bylo vidět, že
děti jsou při závodech spontánní, snaží se
ze všech sil a právě takové by to mělo být.
Jedněm se dařilo, jiným to nevyšlo, ale to
v tomto případě nebylo vůbec podstatné,“
ocenila halová mistryně světa a Evropy ve
skoku o tyči Pavla Rybová.

„Vítězství jsme s děvčaty vůbec nečekaly
a i pro nás bylo překvapivé. Holky však
skvěle bojovaly – do každé disciplíny šly
s maximálním nasazením a překonávaly
své osobní rekordy. Musím pochválit
úplně všechny!“ neskrývala nadšení tre-
nérka a učitelka družstva 5. ZŠ Moskevská
v Kladně Alena Čuříková. D

TEXT a FOTO IMA PRODUCTION
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S P O R T O V N Í  L I G A

OSOBNÍMI REKORDY K VÍTĚZSTVÍ 
>>>
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Dívky
Mladší žákyně
1. ZŠ Pošepného nám., Praha 
2. ZŠ J. Hlávky, Přeštice 
3. ZŠ Sluneční, Šumperk 
Starší žákyně
1. 5. ZŠ Moskevská, Kladno 
2. ZŠ U Stadionu, Chrudim 
3. ZŠ Englišova, Opava 

Chlapci
Mladší žáci 
1. ZŠ Heyrovského, Olomouc 
2. ZŠ Jižní IV., Praha
3. ZŠ D. a E. Zátopkových, Třinec 
Starší žáci 
1. ZŠ Englišova, Opava 
2. ZŠ Kupkova, Břeclav 
3. 2. ZŠ Rakovník 

„Vynikající výkony všech finalistů a stejně jako ve všech předešlých případech i výborná organizace. Sportovní liga základních škol potvrdila, že
je velice dobrou akcí, která motivuje žáky ke sportu, soutěživosti i týmovému duchu,“ prohlásil po skončení poslední soutěže ligového seriálu
prezident Asociace školních sportovních klubů ČR Václav Lešanovský. 

Medaile předává patron soutěže
Adam Sebastian Helcelet



V
ybíjená je hra, která se těší velké
oblibě především u mladších dětí.
Je velice kvalitní průpravou pro
sporty jako např. volejbal, basket-

bal, házená, korfbal, plážový volejbal,
nebo nové sporty jako bossabal nebo
tchoukbal. 

Vštěpuje dětem zásady správného cho-
vání při míčových sportech. Rozvíjí fyzic-
kou i mentální stránku hráče. Do fyzické
oblasti bychom zařadili zejména silovou
přípravu a kvalitní rozvoj motoriky, jako
je hbitost, obratnost, rychlost, pružnost,
vytrvalost a přesnost. Do mentálního roz-
voje bychom řadili smysl pro fair play, pro-
hlubování taktického uvažování a reago-
vání v rychlosti pod tlakem.

PŘED STARTEM

Slavnostní zahájení a zakončení turnajů
bylo vždy slavnostní za zvuku české
hymny, která dala soutěži punc vážnosti.
Družstva to vždy naladilo do správné spor-
tovní nálady, kdy chtějí předvést to nej-
lepší, co v nich je.

Začátek herní části obou dvou kategorií
byl vždy doprovázen správným výkladem
sporných bodů v rámci pravidel vybíjené

pro školní rok 2014–2015. Zjištění, že se
ještě někde hraje jinak, je další motivací pro
opětovný a důsledný výklad v rámci růz-
ných seminářů, které pořádá AŠSK v rámci
vzdělávání pedagogických pracovníků. Na
tuto část dohlíželi rozhodčí Josef Mooz,
Ivana Černohorská, Zdeněk Varga, Jiří
Žaba, Pravoš Novák a Jindřich Slunečko.

JDE SE NA VĚC!

A už se začalo hrát. Byla to radost sledovat
výkony 16ti nejlepších týmů z celé České re-
publiky v obou kategoriích. Házení, vybíjení,
příjem přihrávky, taktické momenty, jimiž
byly týmy vyzbrojeny. Avšak důležití byli
hráči v druhé linii hracího pole, či zadního
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NADŠENÉ SPORTOVÁNÍ
A SKVĚLÁ NÁLADA
Toto sportovní odvětví potvrdilo svoji značnou oblibu
mezi školáky I. stupně, na Republikovém finále ve
vybíjené se od 1. do 3. června v Pecce sešlo to nejlepší
z celého Česka. 

V Y B Í J E N Á



i postranního zámezí, kteří skvěle doplňovali
hráče i hráčky v hlavním poli. V této chvíli je
třeba vyzdvihnout výkony rozhodčích, kteří
v rámci svých možností a kompetencí rozho-
dovali utkání přesně a spravedlivě. 

Každoročně se na republikovém finále
udělují ceny fair play. U vybíjené je to
zvláště velmi důležité, např. vybití nebo
přešlap nemusí být vůbec vidět. V každé
kategorii bylo oceněno 8 chlapců a dívek.

NEJEN VYBIKA

Když se odehrály zápasy, zbyla tu i chvilka
využít volný čas na procházku a prohlídku
nedalekého hradu Pecka, která byla díky
starostce městyse Haně Štěrbové zdarma
(160 dětí), či zaskákat si na obří trampo-
líně. V areálu kempů, kde hráči bydleli, bylo
možné koupit si i něco dobrého na zub.
O všechny týmy se vzorně starali lidé pra-
cující v jednotlivých areálech.

POHÁRY A DALŠÍ CENY

Oba dva turnaje byly zakončeny slavno-
stním nástupem, při kterém došlo k vyhod-
nocení všech týmů. První tři týmy si vždy
odvezly pohár, medaile za umístění, pa-
mětní medaile a upomínkové předměty
vztahující se k místu konání turnaje.  Muž-
stva, která obsadila nemedailová umístění,
si odvezla kromě diplomu také tričko s em-
blémem republikového turnaje ve vybíjené.

DÍKY VŠEM!

Jako každoročně byly hosty republikového
turnaje olympijská medailistka z let  1980

a 1984 Květa Pecková Jeriová, která vybí-
zela hráče a hráčky k chování fair play a ře-
ditelka ZŠ Pecka Věra Pavlová.

Organizační výbor republikového finále
zastřešovaný vedoucí projektu Naděnkou
Prokůpkovou pracoval ve složení Zdeněk
Burkert, Věra Šmidrkalová, Jiří Zadrobílek
a tým žáků ZŠ Husitská z Nové Paky.
Během celého turnaje to klapalo skvěle, po-
časí vyšlo na 100%, celé 3 dny svítilo slu-
níčko. Velké poděkování patří Lubomíru
Francovi – hejtmanovi Královéhradeckého
kraje za finanční podporu turnaje. Pitný
režim zajistila firma Ondrášovka.

Po celou dobu turnaje vládla skvělá ná-
lada, dali jsme si navzájem krásný čas.
Díky nadšenému sportování všech hráčů
a hráček jsme se měli báječně na východě
Čech. 

Sportu zdar, vybíjené zvlášť! D

TEXT JINDŘICH SLUNEČKO

FOTO NAĎA PROKŮPKOVÁ

Dívky
1. ZŠ Kamenice nad Lipou
2. ZŠ F. L. Čelakovského, Strakonice 
3. ZŠ U Školek, Litomyšl 

Chlapci
1. ZŠ V Domcích, Trutnov 
2. ZŠ Školní, Luhačovice 
3. ZŠ U Stadionu, Chrudim 
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Super Last Minute 

KALÁBRIE
kde Vás čeká nejen příjemné koupání 

v průzračném moři, ale i nádherné výlety do okolí

Luxusní  prázdninový  areál  je  umístěn  v  srdci  regionu  Piana  di  Sibari  a  poblíž
národního parku Pollino. Výhodou této oblasti je nejvíce slunečních dnů v roce. Naše
ubytovací kapacity jsou 10 - 50 m od pláže.

Corigliano Calabro – Village Due Elle***

LUXUSNÍ MOBILHOMY s klimatizací 

bazén zdarma
ideální prostor pro relaxaci a odpočinek 

animační program

 03.07. - 12.07. 6 990 Kč/os.   3 990 Kč/os.
 28.08. - 06.09. 5 690 Kč/os.   3 990 Kč/os.
 11.09. - 20.09. 4 990 Kč/os.   3 990 Kč/os. 

 cena zahrnuje:     7x ubytování v mobilhomu pro 4 - 5 osob,  autobusovou dopravu 
       (nástupní místa: Hradec Králové - Praha - Brno)

 Fakultativně:       italská polopenze za příplatek 1690 Kč/os., ložní prádlo vlastní nebo 200Kč/os.
                               Klimatizace 900 Kč /MH, komplexní cestovní pojištění 300 Kč/os.

 Cestovní kancelář B&K TOUR, s.r.o, Komenského 249, 500 03 Hradec Králové
tel. 495 408 198, 777 736 346, prodejna@bktour.cz, skupiny@bktour.cz

http://www.kalabrie-italie.cz/

mailto:prodejna@bktour.cz
http://www.kalabrie-italie.cz/
mailto:skupiny@bktour.cz
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